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2. juli 2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Vil Naalakkersuisut oplyse hvormange offentligt ejede 

udlejningsboliger, der p.t. er ramt af skimmelsvamp? 

2. Vil Naalakkersuisut oplyse, hvormange skimmelsvampramte 

offentligt ejede udlejningsboliger, der har været renoveret / 

udbedret på grund af skimmelsvamp for årene 2018, 2017 og 

2016?  

3. Vil Naalakkersuisut oplyse, hvad det har kostet at renovere / 

udbedre de offentligt ejede udlejningsboliger, grundet 

skimmelsvamp, for årene 2018, 2017 og 2016? 

4. Vil Naalakkersuisut oplyse, hvormange offentligt ejede 

udlejningsboliger, der p.t. er gjort ubeboelige på grund af 

skimmelsvamp? 

5. Vil Naalakkersuisut oplyse, hvormange lejere, der p.t. venter på 

en erstatningsbolig på grund af skimmelsvamp i boligen? 

(Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Det er offentligt kendt, at der er behov for en stor indsats og investering i 

renovering og vedligeholdelse af den offentlig ejede boligmasse, der desværre 

har stor problemer med skimmelsvamp, der går udover beboernes almene 

sundhedstilstand. Jeg ønsker derfor at vide hvad status er på området, set i 

forlængelse af de tidligere sendte og besvarede §37 spørgsmål om samme 

emne. Ovenstående spørgsmål skal derfor ses i forlængelse af den løbende 

debat om boliger, og tilstanden for disse, samt den igangværende 

lovgivningsproces. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 


